臺北市102年度國民中學英語教師在職進修進階培訓計畫
Taipei City Year 102 English Teacher Training PD

--與臺北美國學校合作計畫—
A Project with Taipei American School

1、 依據：臺北市102年施政計畫。
1.  Based on Taipei City Government Projects Year 102
2、 目的
2.  Objectives

一、提升本市英語教師教學專業素養，提升學生英語能力。
1) Improve English teachers’ teaching profession; furthermore, to improve students’ English ability 
二、增強本市英語師資國際文化交流能力，擴展國際視野。
2)  Strengthen English teachers’ abilities in international cultural exchanges and to extend global viewpoints 
三、提供英語教學互動和領導技巧課程，運用所學與其他教師分享，以達教學相長。
3)  Provide a curriculum of English teaching interaction and leadership skills; furthermore, to employ what has learned to the actual classrooms and share with other teachers. As a result, the interaction of “to teach is to learn” is anticipated.

3、 主辦單位：臺北市政府教育局。
3.  Supervision: Dept. of Education, Taipei City Government

4、 承辦單位：臺北市忠孝國民中學。
4.  School in Charge: Taipei Municipal Zhongxiao Junior High School

伍、協辦單位：臺北美國學校。
5.  Cooperation School: Taipei American School

陸、參加對象：（需同時具備）
6.  Perspectives should meet all the following requirements:
一、本市公立國中小服務滿2年以上之現職合格教師（含2 年，年資計算至102 年
    6月30日止），並經由服務學校推薦者。
1) A certified teacher with 2-year service experiences in Taipei municipal junior high schools or elementary school must be recommended by his/her current school.
二、101學年度實際擔任英語教學工作，每週英語授課節數至少8 節以上（含8節）
或授課節數達總授課節數二分之一以上者。
2) In school year 101, a teacher teaches English at least 8 hours a week or reaching ½ of his/her total teaching hours.

三、具基礎英語聽、說、讀、寫能力，且口語表達能力無礙者。
3)  A teacher has fundamental abilities in English listening, speaking, reading and writing as well as is fluent in oral expression.

柒、甄選流程：
7.  Select Process

一、教師個別報名參加，同時具備上述條件外，積分審查得以積分最高者為代表，
為鼓勵各校教師2位為一組參加，一校2位參加者，積分各加1分。
1) Individual applicants should all meet the requirements above-mentioned. The representative will be the one with the highest scores. In order to encourage teachers apply in pair. Teachers will earn an extra point when applying in pair.
二、凡符合報名資格者，並經學校推薦，於102年6月14 日（五）下午4 時前將
    報名表及相關證明文件影本（如嘉獎或獎狀等）寄（送）達忠孝國中英語輔
    導團，逾時不受理。並請於信封上註明「臺北市英語教師在職進修培訓－臺
    北美國學校」字樣。聯絡電話：25524890轉33劉采蘋老師。
2) For all qualified applicants, please submit the application form to the school in charge by 4PM on June 14, 2013.
三、以積分審查方式進行甄選，每梯次依成績高低順序錄取30名，備取若干名。
3) The selection is conducted by the points review. There will be 30 teachers to be selected based on his/her points and a couple of groups will be placed on the waiting list.

四、若積分相同時
4) When two teachers with the same points, the selection is based on the following criteria.
  （一）以有擔任臺北市或中央英語科輔導團之團員、種子教師等職務者優先，詳
細記分方式請見積分表。
a. The teacher has participated as either a member or a seed teacher in English related activities held by Taipei city government or the central government. For details, kindly refer to the score chart.
  （二）通過全民英檢中高級或托福電腦化測驗213分以上之順序錄取，其它英語
能力認定如附件二。
b. The teacher has passed the GEPT High-Intermediate level or earned a score of 213 or higher on CBT TOFEL. For other English proficiency tests, kindly refer to the attachment II.
  （三）若積分仍相同，則由承辦單位抽籤決定。
c. The school will draw the winner if there are still teachers with same point.

五、甄選結果於102年6 月21日（星期五）下午5時前公告於臺北市忠孝國中網站首頁。
5) The final selection result will be published on Taipei Municipal Zhongxiao Junior High School website at 5 PM on June 21. 
六、 錄取人員統一由承辦學校以薦派方式於教師進修研習系統報名。
6) All the selected teachers need to complete the registration via the teacher PD system by the school in charge.

捌、上課地點：臺北美國學校（臺北市中山北路6 段800 號）。
8. Venue: Taipei American School

玖、課程進行方式及內容：
9. Program details:

一、課程重點：以英語教學能力及專業發展能力為主，強調聽、說、讀、寫的教
    學技巧。
1) Program objective: To focus on English teaching and professional development abilities; stress on teaching techniques on listening, speaking, reading and writing.

二、師資：由臺北美國學校聘請資深之專業師訓講師，採全英語方式進行。
2) Instructors: TAS faculty. The training will be conducted in English only.
三、培訓時間：暑期5天，每天6小時；8月到12月每2週1天(星期六)6小時共9天。
3) Training Dates: Five days in summer, 6 hours a day; 6 hours a day basically every other Saturdays from August to December 

四、上課日期：
4) Course schedule:

（一）暑假期間：102年7月29日至8月2日，每日上午9時至下午4時。
a. Summer: July 29-August 2, 2013, 9AM to 4PM daily.
（二）週六時間：8/24、9/7、9/14、10/5、10/19、11/2、11/16、12/7、12/14
b. Saturday Sessions: (8/24, 9/7, 9/14, 10/5, 10/19, 11/2, 11/16, 12/7, 12/14)   

五、課程規劃：
5) Course planning: 

	日期
Date
	7/29
	7/30
	7/31
	8/1
	8/2

	課
程
Course
	1.21 世紀的語言
2. 語言習得
3. 語言學習策略
4.總論
1. Languages in the 21 Century
2. Language Acquisition

3. Language Learning Strategy

4. General Education
	1.聽和說的教學
2.戲劇在語言學
  習的運用
3.大腦易接受
  的教學
1. Approaches to Listening and Speaking

2. Drama in Language Learning

3. Brain-friendly teaching
	1.字彙習得
2.閱讀教學
1.Vocabulary Acquisition
2. Approaches to teaching reading 
	1.讀者劇場＊
2.閱讀教學
3.文法教學
  ＊＊
1.Readers theater
2.Approaches to teaching reading 

3.Grammar teaching
	1.經由文學教授
  語言
2.寫作策略
3.語言教學策略 
  回顧
1.Language through Literature

2.Strategy in writing

3.Review of Language Teaching Strategy

	
	＊讀者劇場將進行錄影，以供老師們參考。
* Readers Theater will be video tapped for future reference.
**對國中老師們會強調更多的文法及寫作。
** More stresses will be put on grammar and writing for junior high school teachers

	週
末
專
題
研
討
會
Saturday Seminars
	星期六的專題研討設計為了以下的需求
Saturday seminars are designed for the following needs

1. 對主要議題的特定面向做深入的審視
Provide in-depth view to major topics

2. 一至多個和議題相關的活動瞭解和練習的機會
Opportunities in understanding and practicing activities relating to one or more topics 

3. 小團體討論和議題相關的簡報
Group discussions and presentation related to topics

4. 提供參與者領導討論或分享計畫的機會
Provide opportunities for attendees to lead discussion or share plans

星期六的專題研討主要在進行深度、持續的教學流程。星期六專題研討會將會由3個主要主持人之一或TAS 的教職人員領導。
Saturday seminars mainly focus on in-depth and concessive teaching procedures. Instructors will be one of three project leaders or TAS faculty.
多數的主持人擁有發表特定議題的經驗，分別發表於下列幾種場合：
Most presenters are experienced in famous conferences include:
1. EARCOS 年度教師會議
EARCOS Teachers Conference

2. TAS 專業成長發表會
TAS PD

3. 其他地方或國際性教師會議
Other regional or international teachers conferences

星期六的議題可能依據與會者的需要或回饋而更換或重新計畫
Topics on Saturdays might change or re-plan based on the needs of attendees



	週
末
議
題
Saturday

Topics
	項次
Item
日期Date
議     題
Topic
1
8/24
語言教室中實用科技
Applied Technology to language classroom
2
9/7
打開詩的一扇窗
Poetry
3
9/14
閱讀教學(fiction)

Fiction reading
4
10/5
合作學習
Cooperative learning
5
10/19
透過說學文法
Learning grammar through speaking
6
11/2
閱讀教學(non-fiction)

Non-fiction reading
7
11/16
說故事
Story-telling
8
12/7
戲劇教學
Drama
9
12/14
語言與文化
Language and Culture



美國學校提供學員服務項目課程將包含以下內容:
Taipei American School will offer the followings:
1. 第 1 天中午：自助餐
       First day lunch: buffet
2. 在 5 天的完整課程和星期六研討會期間，提供咖啡、茶、點心。
Refreshments, such as coffee, tea, dessert, are provided during 5 whole day sessions and Saturday’s seminars.

3. 提供 1 個小禮物給予所有參與者
One gift from TAS is to every attendee.

4. 最後 1 次星期六研討會為道別餐會
The farewell party will be held on the last Saturday seminars.

5. 完成全部課程者發給證書
A certificate will be issued when completing all the sessions.

拾、注意事項：
10.  Note

一、參與本研習並獲得證書者，於本市辦理英語教師短期國際教育訓練或參訪時，得列入甄選計分之依據。
1) After receiving the certificate, the certificate will be deemed as a base of selection when Taipei City Government holds short-term overseas English teacher trainings.
二、錄取者需全程參與研習課程，否則需賠償研習公費每小時500 元整。
2) It is required for the admitted teachers to attend all the sessions in the training. A teacher fails to meet this requirement would be fined NT$500/hour to the city government.
三、通過培訓之學員，由臺北市政府教育局、臺北美國學校共同具名，公開授予證書，並核發研習時數84小時。
3) Upon completing the training, there will be a certificate co-issued by TAS and Taipei City Dept. of Education. There will also be 84 PD hours credited to the teacher.
四、參與教師於培訓期間需配合完成下列3 項主要活動：
4) The attendees should complete the following three activities during this training.
（一）透過討論和活動，展示現有教材。
a. Demonstrate current materials through various discussions and activities.
（二）完成方案設計，瞭解主要教學概念。
b. Complete a lesson design and demonstrate an understanding of major teaching concepts.
（三）領導星期六之主題研討會。
c. Lead a topic discussion held on Saturday
五、未交作業者不授予證書。
5) No certificate will be issued to those who fail to meet the homework requirements.
6、 獲得證書者，有下列義務：
6) When a certificate is received, the teacher has to fulfill the following responsibility
(一)102 學年度應留任本市擔任英語教學工作每週8 節以上，或授課節數達總授課節數二分之一以上，否則應賠償教育局補助之公費新臺幣1 萬元整。
a. The teacher should remain his/her position as a English teacher who teaches 8 hours/week or ½ of his/her total teaching hours in Taipei City in school year 101. Or, there will be a fine for NT$10,000.
(二)優先受邀為各項英語教學經驗分享或教學觀摩之教師。
b. The teacher will be a mentor or demonstrator for various English teaching activities.
7、 研習時間若為例假日，參與人員得於該次研習完成後，6 個月內自行調整課務補休。
7) If the training session falls on holidays, the teacher can apply for a compensation leave in six months after the training completes.
8、 本研習為全公費補助，參加人員不得要求交通費、膳食費等其他補助。
8) This training is fully funded by Taipei City Government; therefore, there will be NO per diem such as transportation or meal.

拾壹、預期效益
11. Expected Results

一、透過理論研討與實作練習，強化教師教學能力。
1) Strengthen teachers’ teaching abilities by theoretical research and actual practices
二、系統規劃教師進修模式，有效提升教學專業知能。
2) Systematically design teacher PD and effectively improve expertise in teaching
三、參與教師於研習期間能運用所學於自己教學活動中，並隨時反思修正。
3) Teachers will employ what he/she learn from the training to his/her classroom and be able to adjust/review anytime

拾貳、承辦本研習有功人員，依「臺北市所屬各級學校辦理教師敘獎處理原則」辦理敍獎，含主辦1 人嘉獎2 次，相關人員（不超過5 人）嘉獎1 次。
12. Project planners and related parties will be merited by Taipei City Government.
拾參、本計畫報局 核定後實施，修正時亦同。
13. The project will take effect when the City Government approves. Same applies to any modification.

附件一 Attachment I: Application form
臺北市102年國民中學英語教師在職進修進階培訓方案
--與臺北美國學校合作計畫--報名表
	中文姓名
	
	英文姓名
	
	性
別
	(男
(女
	照片


	身份證字號
	
	出生日期
	年  月    日
	
	
	

	服務學校
	
	教學年資
	年
	

	聯絡電話
	(公) 　　　                            (宅) 

行動電話： 

	聯絡信箱
	

	通  訊  處
(同收件地址)
	(((        縣(市)      區      里    鄰  

             路    段     巷   弄   號

	戶 籍 地 址
	(((     



	學      歷
	

	經      歷
	

	相關證書或證明文件
	參考積分表


	英文自述
	(含專長、績優事蹟等)，文限300字內。

	對培訓課程內容之期望
(以英文撰寫)
	

	申請人簽章
	
	教務主任
	
	校  長
	


附件二-英語文能力參考基準 Attachment II: English Proficiency Chart
	參與本研習課程之英語文能力參考基準

	辦理單位 
	測 驗 
	標 準

	
	外語能力測驗(FLPT) 
	聽力、用法、字彙與閱讀
總分200分以上

	
	
	口試成績S-2＋以上

	
	托福測驗(TOEFL) 
	550分以上 

	
	托福電腦化(CBT) 
	213以上 

	
	新托福(IBT) 
	79-80分以上 

	
	多益 (TOEIC) 
	800以上 (新舊制皆同)

	
	劍橋大學英語能力認證
(Cambridge Main Suite)
	First Certificate in English (FCE) 

	
	全民英語能力檢定(GEPT) 
	中高級以上 

	英國文化協會 
	國際英文語文測試(IELTS) 
	6.5分以上


附件三--積分表  Attachment III: Score Chart
	序
	          項          目
	計  分  方 式
	得   分
	核定分數

	1
	英語教學年資
	每年1分最高20分
	
	

	2
	英語輔導團員  中央諮詢委員
	每1年加2分
	
	

	3
	種子教師證書--如補救教學、活化教學、國際教育等
	加3分
	
	

	4
	持有英語能力檢定證書
如參考基準表
	加2分
	
	

	5
	近三年參加英語相關研習時數
	每3小時加1分
	
	

	6
	曾獲臺北市教學卓越獎或行動研究曾獲獎
曾獲全國教學卓越獎
	特優5分優等3分
佳作2分
金質10分銀質5分
佳作3分
	
	

	7
	同校2位教師報名
	加1分
	
	

	                                        合     計
	
	


